
Referat generalforsamling St. Lihme vandværk mandag den 4.marts 2024 

 

1. Valg af ordstyrer. 

Bestyrelsen peger på Jørgen Møldrup, som konstaterer rettidig indkaldelse til 

generalforsamlingen. 

2. Formandens beretning: 

Første år som den nye formand. Konstaterer at det har været et travlt og 

spændende år – mange nye ting at komme ind i.  

1.9.2023 blev Ravning koblet på. Tiden dertil var udfordret af forhøjet kim tal over 

en længere periode. Ravning er meget tilfredse med leveringen og vandkvaliteten.  

Vi har undersøgt på andre leverandører på vandanalyser, men vi har i bestyrelsen 

valgt at fastholde den nuværende leverandør. Prisen her er lidt højere, men på 

baggrund af opgavens størrelse i at undersøge alternativer, holder vi fast i det vi 

kender. 

Hele vores ledningsnet er blevet digitaliseret, hvilket er et lovkrav og vi opfylder 

dermed vores forpligtigelse. 

Der har igennem de sidste år været talt med henholdsvis Bredsten- og Nørup 

Vandværker, om muligheden for at sikre en fælles nødforsyning i tilfælde af 

forurening. Vi har i St. Lihme haft en konsulent på, for at afklare hvorvidt det giver 

mening at fortsætte drøftelsen og konklusionen er, at vi ikke vurdere det fornuftigt 

at iværksætte denne løsning. Begrundelsen er, at nødforsyningen fra Bredsten- og 

Nørup Vandværker, ikke vil kunne dække forbruget tilstrækkeligt på nuværende 

forbrug. Det sammenholdt med, at den største vandaftager DanePork vil få 

yderligere forbrug af vand. 

I dag udpumper vi 215.000 kubikmeter vand om året og vi har en indvindings 

tilladelse fra kommunen på 300.000 kubikmeter vand om året og der vil angiveligt 

blive behov for mere over de nærmeste år. 

I bestyrelsen drøftes den tekniske situation fremtidig og vi er i overvejelser om at 

lave en 3. boring. 

Vores vedligeholdelses omkostninger i det forgangne år, har været meget 

begrænset, da vandværket er så nyt. 

Der har været en lille overskridelse på værdien af nitrit, som der er taget hånd om. 

De borings nære områder – BNBO områder er os pålagt af kommunen. I 

forlængelse af det årlige forbrug af vand, skal vi i gang med at søge kommunen om 

nye BNBO områder. Der er en lang behandlingstid i kommunen – aktuelt afventer vi 

godkendelsen på nuværende BNBO områder fra kommunen - vi kan ikke gøre 

andet end at vente. 



Det er nu 8 år siden vi udskiftede vandmålere og det er derfor jf. lovgivningen i år 

vi skal udskifte vandmålere. Vi har drøftet om vi skal overgå til en digital løsning, 

men abonnementsafgifter set i forhold til de få forbrugere vi, vil være en al for dyr 

løsning. Vi fortsætter derfor med den nuværende analoge model, som vi har i dag. 

Prisen for udskiftning vil være omkring 800 kr. pr. husstand. Hvorvidt det skal 

betales af forbruger eller vandværket, vil bestyrelsen drøfte og sende ud.  

Formandens beretning godkendes. 

 

3. Regnskab for 2023 – gennemgået og godkendt. 

 

4. Takster og budget for 2024 – gennemgået og godkendt. 

 

5. Valg til bestyrelsen (på valg er Leo Grønvall og Brian Lund). Begge er genvalgt. 

  

6. Valg af revisor (nyvalg). Jørn Møldrup er valgt. 

  

7. Valg af revisor suppleant (nyvalg). Morten Pedersen er valgt. 

 

8. Valg af suppleant (på valg er Carsten Jensen) Per Pedersen er valgt. 

 

9. Behandling af indkomne forslag. Ingen indkomne. 

 

10. Eventuel 

Per Pedersen takker på vegne af beboerne i Ravning - for muligheden for at være med 

i St. Lihme vandværk. 

 

 

Referent Lisbeth Lomholt 


